



## تحديث علامة المطابقة (علامة اعتماد النوعية) لأجهزة الاتصالات UPDATING TELECOM EQUIPMENT CONFORMITY/TYPE APPROVAL MARK

Dear All,

Greetings from Telecommunications and Digital Government Regulatory Authority (TDRA).

Subject: UPDATING TELECOM EQUIPMENT CONFORMITY/TYPE APPROVAL MARK.

With reference to the above subject, and as part of its strive to provide the best services to its valued customers, TDRA would like to notify you that it has updated and issued the Conformity (Type Approval) Mark according to the Type Approval Regime, as follows:



السادة الكرام،

تهديكم هيئة تنظيم الاتصالات والحكومة الرقمية (تدرا) أطيب تحياتها وتمنياتها لكم بدوام النجاح والتوفيق.

الموضوع: تحديث علامة المطابقة (علامة اعتماد النوعية) لأجهزة الاتصالات.

بالإشارة إلى الموضوع أعلاه، ومن منطلق تقديم أفضل الخدمات لعملائها الكرام، تود الهيئة أخطاركم بأنها قامت بتحديث وإصدار علامة المطابقة (علامة اعتماد النوعية) من خلال أنظمتها الخاصة باعتماد أجهزة الاتصالات، وذلك على النحو التالي:

You can get the Conformity (Type Approval) Mark through:

• Conformity (Type Approval) Mark download list in the online system Accordingly, telecom equipment suppliers must adhere to using the updated conformity (Type Approval) mark sent by TDRA. To view the application steps, please [click here](#):

Accordingly, telecom equipment suppliers must adhere to using the updated Conformity (Type Approval) Mark sent by TDRA.

It should also be noted that according to the Telecommunications Equipment Type Approval Policy, a conformity mark shall be placed on approved equipment:

• The Manufacturer, Importer and Distributor of Telecommunications Equipment shall undertake to include the Type Approval conformity mark when the Equipment is offered to consumers via any channel, in order to demonstrate that the Equipment has been certified as Type Approved as per TDRA's procedures.

The approved Regulation specifies the format of the Conformity Mark and where it should be displayed as follows:

1. The Registered Telecommunications Equipment Manufacturer or Importer is obligated to place a Type Approval Regime Conformity Mark prior to offering, selling or making the equipment available in the UAE market.

2. This Mark shall be placed on the product box in a clear, readable and non-removable manner.

3. It shall also be placed under display platforms in retail stores (or any form of display) in a way that is clearly visible and legible to users.

Examples:

- Website platforms
- Shop/store display stands

Accordingly, TDRA will start the auditing process on the above platforms, starting from the new calendar year 2023 for devices certified from January 1st 2023.

ويمكنكم الحصول على علامة المطابقة (علامة اعتماد النوعية) من خلال:

• قائمة التحميل الخاصة بعلامة المطابقة (علامة اعتماد النوعية) في نظام اعتماد النوعية الإلكتروني. للاطلاع على خطوات التقديم يرجى الضغط [هنا](#):

وعليه يجب على موردي أجهزة الاتصالات الالتزام باستخدام علامة المطابقة (علامة اعتماد النوعية) المحدثة للأجهزة المعتمدة والمرسلة من قبل الهيئة.

كما يجب التذكير أنه وفقاً لسياسة اعتماد النوعية لأجهزة الاتصالات يتم وضع علامة المطابقة على الأجهزة المعتمدة:

• يلتزم مُصنِع ومُستورد ومُوزع أجهزة الاتصالات بوضع علامة المطابقة الخاصة باعتماد النوعية قبل عرض الجهاز للمستهلكين عبر أي قناة، بغرض التوضيح بأن جهاز الاتصالات حصل على شهادة اعتماد النوعية استناداً إلى إجراءات الهيئة.

حددت اللائحة التنظيمية المعتمدة شكل علامة المطابقة وأماكن عرضها كالتالي:

1. يلتزم مُصنِع أو مُستورد أجهزة الاتصالات المسجل بوضع علامة مطابقة نظام اعتماد النوعية قبل عرض أو بيع أو توفير الأجهزة في أسواق الدولة.

2. توضع علامة المطابقة على العلبة الخاصة بجهاز الاتصالات المعتمد بشكل واضح ومقروء وغير قابل للإزالة.

3. توضع علامة المطابقة أسفل منصة عرض أجهزة الاتصالات في متاجر التجزئة أو أي شكل من أشكال العرض بشكل واضح ومقروء للمستخدمين.

مثال على ذلك:

- منصات العرض في المواقع الإلكترونية
- منصات العرض في المحلات التجارية

وعليه ستقوم الهيئة بالتدقيق على المنصات أعلاه ابتداءً من السنة الميلادية الجديدة 2023 للأجهزة التي سيتم اعتمادها من تاريخ 1 يناير 2023.

For any inquiry, please contact:

[tdra.gov.ae](http://tdra.gov.ae)

or reach out to us on any of the social media channels, please [click here](#)

لمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني للهيئة.

أو التواصل مع الهيئة من خلال قنوات التواصل المتاحة. يرجى الضغط [هنا](#)

